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Zápis ze 111. jednání Komise pro hodnocení výsledků 

které se konalo dne 4. února 2018 od 13.00 hod. v budově CERGE-EI, Politických vězňů 936/7, 
Nové Město, 110 00 Praha 1.  
 
Jednání se zúčastnili: prof. Ing. Petr Dvořák, CSc. (předseda), RNDr. Miloslav Frýzek, 
prof. PhDr. Pavel Janoušek, CSc., Dr., prof. Ing. Štěpán Jurajda, Ph.D., prof. RNDr. Ing. František 
Kocourek, CSc., doc. RNDr. Stanislav Kozubek, DrSc., doc. Ing. Jaroslav Machan, CSc., 
prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D., Ing. Martin Srholec, Ph.D, prof. MUDr. Josef Syka, DrSc., prof. 
Ing. Michael Šebek, CSc., prof. MUDr. Pavel Ševčík, CSc., Ing. Karel Vejražka, Mgr. Jan Kulík 
(host), Mgr. Aleš Vlk (host), Ph.D., Ing. Stanislav Janovský (host), Ing. Josef Červinka (host) 
a Mgr. Ing. Kateřina Miholová, PhD. (tajemnice Komise). 
 
Omluveni: prof. PhDr. David Šmahel, Ph.D., prof. Ing. Zdeněk Strakoš, DrSc. 
 
Komise byla usnášeníschopná. 
 
Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly rozesílány   
e-mailem průběžně. 
 
Projednávané body: 

1. Zahájení, schválení návrhu programu       [111-1] 

2. Informace z 342. zasedání Rady        [členové Rady] 

3. Portál www.vedavyzkum.cz       [P. Dvořák, A. Vlk] 

a) Představení portálu (13:00) 

b) Diskuse o formě spolupráce 

4. Hodnocení programů účelové podpory    [M. Srholec a J. Machan] 

a) Diskuse s nám. MPO Očkem (14:00) 

b) Informace o PER ROLLAM schválených vyjádřeních KHV 

c) Program účelové podpory TAČR Beta 2 

d) Materiál ke způsobu hodnocení programů  

5. Implementace Metodiky 2017+      [P. Dvořák, K. Miholová] 

a) Odborný orgán hodnotitelů: aktualizace databáze hodnotitelů, oslovující dopis 

b) Komunikace: Příklady dobré praxe, FAQ 

c) Spuštění aplikace pro hodnocení vybraných výsledků, školení OP 
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d) Shromažďování referenčních údajů pro hodnocení (orcid, FTE VO/FORD) 

e) Informace o dění v segmentu VŠ 

6. Návrh způsobu a harmonogramu hodnocení návrhů programů   

7. Informační systém VaVaI          [Š. Jurajda, M. Rychtařík] 

8. Různé 

a) Hodnocení vědy v Británii a Švýcarsku     [M. Šebek] 

9. Závěr  

 

Ad  1) Předseda zahájil jednání, omluvil z jednání nepřítomné členy a konstatoval, že Komise je 
usnášeníschopná. Přítomní členové Komise byli seznámeni s návrhem programu jednání.  

Ad 2) Informaci z 342. zasedání Rady ze dne 23.1.2019 přednesli členové Rady. Zvlášť 
představili inovační strategii ČR „Czech republic – The Country for the Future“ a požádali KHV o 
případné konzultace v oblastech souvisejících s hodnocením. 

Ad  7) Bod byl přesunut na přání prof. Jurajdy, který byl jmenován Radou zpravodajem v otázkách 
IS VaVaI. Prof. Jurajda informoval o schválení Koncepce IS VaVaI a úkolech z jejího schválení 
vyplývajících. S ing. Rychtaříkem konzultoval přípravu analytického podkladu z hlediska využívání 
identifikátoru orcid, možnosti evidence hlavních a vedlejších oborů výzkumníků a podpůrné 
aplikace pro panelisty s doplňkovými analýzami pro hodnocení dle M17+. Doc. Kozubek zdůraznil 
potřebu úložiště v rámci rozšíření využívání open acces. 

Ad  4) Za MPO se v zastoupení náměstka Očka dostavil Mgr. Kulík, představil přípravu a 
hodnocení programů řízených MPO. Dr. Srholec ve spolupráci s doc. Machanem prezentovali 
interní Materiál ke způsobu hodnocení programů účelové podpory a skupin grantových projektů. 
Materiál včetně přílohového Kontrolního listu byl před dokončením podrobně konzultován s dr. 
Frýzkem. Po diskusi byly dohodnuty drobné úpravy v časovém schématu. Také byl odhadnut 
časový limit na schválení nového programu, a to max do půl roku od prvního představení záměru. 
Mgr. Kulík k principu uvedeného postupu neměl připomínky. KHV vyjádřila svůj souhlas, že 
materiál bude představen dne 19. 3. 2019 na jednání Pracovní skupiny rozpočet všem 
poskytovatelům. KHV se obecně kriticky postavila k dosavadní praxi zrychleného schvalování 
programů cestou PER ROLLAM. Diskutováno bylo posílení role zpravodaje Rady a role Odboru 
Rady v průběhu schvalování. K programu BETA KHV vyjádření neposkytne, neboť se nikdo 
z jejích členů necítí být odborníkem na posuzování v režimu veřejných zakázek. 

Ad 3) Mgr. Vlk, zástupce portálu Věda a výzkum představil možnosti publikování na zmíněném 
portálu a nabídl prostor pro prezentaci KHV a také možnost prezentace dalších aktivit týkajících 
se hodnocení výsledků výzkumných organizaci na zmíněném mediu včetně pravidelného 
zveřejňování názorů jednotlivých protagonistů (prof. Šebek, doc. Kozubek, prof. Dvořák atd.) KHV 
takovou aktivitu odsouhlasila. 
 
Ad 5) Dr. Miholová informovala o doplnění databáze hodnotitelů. Databáze hodnotitelů byla 
aktualizována dle odsouhlaseného seznamu osob. Všem hodnotitelům byl odeslán oslovující 
dopis s informacemi o novém kole hodnocení. Následovala informace o postupu příprav ke 
spuštění aplikace hodnocení vybraných výsledků. Do konce tohoto týdne proběhnou všechna 
školení OP. Aplikace bude spuštěna následně po dokončení těchto školení OP. S pomocí 
doplněné podkladové tabulky Zpráva pro poskytovatele v segmentu VŠ bylo objasněno, jak 
přesně a na základě kterého vybraného ukazatele z M2 došlo v rezortu školství k přerozdělení 
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prostředků na nárůsty DKRVO. Dr. Frýzek uvedl odůvodnění náměstka Dolečka, proč při 
rozdělování finančních prostředku byly jako východisko použity pouze výstupy bibliometrické 
analýzy. Důvodem bylo malé množství vyhodnocených vybraných výsledků. KHV považuje za 
vhodnější důslednější náhled oborový. Prof. Syka doplnil, že by se při hodnocení oborů nemělo 
zapomínat na další ukazatele kvality, o kvalitě oboru např. velmi dobře svědčí míra zastoupení 
vědců v redakčních radách.  
 
Ad 7) doplnění: V zastoupení za Ing. Rychtaříka popsal Ing. Janovský současný stav při 
naplňování a zpracování dat v IS VaVaI.  
 
Ad 8) Vzhledem k pokročilému času, informaci o hodnocení vědy v Británii a Švýcarsku přednese 
prof. Šebek na příštím zasedání.  
 
 

Další zasedání KHV proběhne 4. března 2019 od 13 hod. v zasedací místnost č. 1 (2. patro), 
CERGE-EI, Politických vězňů 936/7, Nové Město, 110 00 Praha 1.  

 

V Praze dne 4. února 2019 

  

Zapsal: J. Červinka, K. Miholová 

Schválil: P. Dvořák      


